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Besvarelse af spørgsmål nr. 237 (Alm. del) fra Folketingets 
Transportudvalg 
 
Hermed sendes besvarelse af spørgsmål nr. 237 (Alm. del), som 
Folketingets Transportudvalg har stillet til justitsministeren den 26. februar 
2025. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Kenneth Fredslund Petersen 
(DD). 
 
 
 
Peter Hummelgaard    

/  
Maria Carlsson 

  

   
   
Folketinget  
Transportudvalget 
Christiansborg 
1240 København K 
DK Danmark  
  
   
   
 

 

Dato: 16. april 2025 
Kontor: Politikontoret 
Sagsbeh: Cathrine Hjortdam 
Sagsnr.: 2025-04330 
Dok.: 3685416 

Slotsholmsgade 10
1216 København K.

T +45 7226 8400

www.justitsministeriet.dk
jm@jm.dk

Offentligt
TRU Alm.del - endeligt svar på spørgsmål 237

Transportudvalget 2024-25



 

 Side 2/2 

Spørgsmål nr. 237 (Alm. del) fra Folketingets Transportudvalg:  
 

”Vil ministeren oplyse antallet af kontrollerede køretøjer i alt 
med fejl ved bremsenerne i en opgørelse, der udarbejdes i 
samme format som vedlagte opgørelse, hvormed opgørelsen 
ligeledes brydes ned på årsbasis i perioden 2013-2024, og hvor 
data tilsvarende alene drejer sig om danske køretøjer?” 

 
Svar: 
 
Justitsministeriet har til brug for besvarelsen af spørgsmålet indhentet en 
udtalelse fra Rigspolitiet, der har oplyst følgende: 
 

”Rigspolitiet har til brug for besvarelsen indhentet et bidrag fra 
Den Landsdækkende Enhed for Juridisk Dyrevelfærd og 
Tungvogn (LEJDT) ved Midt- og Vestsjællands Politi, der har 
anmodet Tungvognscenter Øst om et bidrag.  
 
LEJDT har oplyst, at det har været muligt for Tungvognscenter 
Øst at udarbejde statistik vedrørende antallet af kontrollerede 
køretøjer med fejl ved bremserne, som er konstateret ved brug 
af politiets bremseprøvestand. Denne statistik omhandler 
kontrollerede køretøjer i hele landet for perioden fra 2013 til og 
med 30. juni 2021. Statistikken er udarbejdet på baggrund af en 
database i politiet, hvor opdatering er ophørt efter 30. juni 2021.  
 
Data vedrørende kontrollerede køretøjer for perioden fra 2013 
til og med den 30. juni 2021 vedhæftes besvarelsen. Det 
bemærkes, at det ikke af statistikken kan udledes, i hvilket 
omfang målingerne har ført til sigtelse.  
 
Rigspolitiet har i forbindelse med besvarelse af 2. september 
2024 af spørgsmål nr. 383 (Alm. del) og besvarelse af 30. januar 
2025 af spørgsmål nr. 125 (Alm. del) fra Folketingets 
Transportudvalg desværre ikke været opmærksom på 
muligheden for at udarbejde statistik på baggrund af den nævnte 
database i politiet, hvor opdatering er ophørt.” 
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